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Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży (nr 10)
22 stycznia 2020 r.
Komisja Edukacji, Nauki i Młodzieży, pod przewodnictwem poseł Mirosławy 
Stachowiak-Różeckiej (PiS), przewodniczącej Komisji, zrealizowała nastę-
pujący porządek dzienny:

– rozpatrzenie uchwały Senatu w sprawie ustawy o ustanowieniu Dnia 
Nauki Polskiej (druk nr 164).

W posiedzeniu udział wzięli: Wojciech Maksymowicz sekretarz stanu w Ministerstwie Nauki i Szkol-
nictwa Wyższego wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu wzięli udział pracownicy Kancelarii Sejmu: Daria Grochowska, Ewa Muszyńska  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Jakub Krowiranda i Urszula Sęk – legi-
slatorzy z Biura Legislacyjnego.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Szanowni państwo, witam państwa serdecznie. 
Otwieram posiedzenie Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży. 
Stwierdzam kworum… mamy kworum?

Sekretarz Komisji Daria Grochowska:
Tak.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Witam członków Komisji i zaproszonych gości. 
Porządek  dzienny  posiedzenia  obejmuje  rozpatrzenie  uchwały  Senatu w sprawie 

ustawy o ustanowieniu Dnia Nauki Polskiej  (druk nr 164).  Informuję, że Marszałek 
Sejmu w dniu 21 stycznia br. skierowała do Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży uchwałę 
Senatu w sprawie ustawy o ustanowieniu Dnia Nauki Polskiej (druk nr 164). Do ustawy 
o ustanowieniu Dnia Nauki Polskiej. Senat wniósł jedną poprawkę.
Otwieram dyskusję. 
Nie ma przedstawiciela Senatu. Jeśli państwo chcecie zabrać głos… znacie państwo 

treść poprawki, bo chyba została dostarczona. 
Nie widzę chętnych do dyskusji. 
Bardzo proszę o informację i stanowisko przedstawiciela rządu.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Nauki i Szkolnictwa Wyższego Wojciech Maksymowicz:
Pani przewodnicząca, Wysoka Komisjo, podtrzymujemy stanowisko wyrażane poprzed-
nio w Komisji, przedłożenie sejmowe było satysfakcjonujące również ministerstwo. 
Popieramy wniosek wnioskodawców.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Dziękuję. 
Widzę, że zgłasza się przedstawiciel wnioskodawców, bardzo proszę.

Poseł wnioskodawca Michał Wypij (PiS):
Pani  przewodnicząca, Wysoka Komisjo,  panie ministrze,  dziękuję  za pracę nad  tym 
projektem w komisji nauki. Dyskusja w Senacie była także bardzo owocna. Cieszę się, 
że ostatecznie panie i panowie senatorowie zdecydowali się utrzymać ten dzień, który 
proponowaliśmy w projekcie jako dzień, który miał być Dniem Nauki Polskiej. 
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Jednocześnie, pomimo tej satysfakcji, proszę żeby odrzucić poprawkę Senatu i przyjąć 
projekt zgodnie z brzmieniem, które zaproponowaliśmy w wyniku prac Komisji. 
Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Proszę, pani poseł.

Poseł Barbara Nowacka (KO):
Szanowni państwo, komisja senacka przychyliła się do waszego terminu, rozumiejąc dosko-
nale pewne regionalne, wcześniejsze już plany i interesy. Natomiast to jednak będziemy 
podtrzymywać – prośba o to, żeby jednak w szczególności w takich sprawach jak posza-
nowanie dla polskiej nauki vacatio legis utrzymywać. Naprawdę, to w niczym wam nie 
burzy procesu świętowania, które rozumiemy, że dla Uniwersytetu Mikołaja Kopernika 
jest ważne, natomiast w szczególności dla nauki ważny jest szacunek dla prawa, dlatego 
prosiłabym jednak o refleksję wnioskodawców i ministerstwa w tej sprawie.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Dziękuję. 
Jeszcze Biuro Legislacyjne, bardzo proszę.

Legislator w Biurze Legislacyjnym Kancelarii Sejmu Urszula Sęk:
Chcemy zauważyć, że uwagi kolegów z Senatu o klasycznym czternastodniowym vacatio 
legis były przez nas podnoszone i taka poprawka przecież była. 
Jeśli chodzi o czystość prawa optowalibyśmy, oczywiście, za tą poprawką. Natomiast 

rozumiemy, że państwo mają inne jeszcze wskazania, które przesądzają, jak państwo się 
odnoszą do tej poprawki i jak zagłosują. 
Dziękuję.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Dziękuję. 
Zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. 
Kto z państwa jest za wnioskiem o przyjęcie przez Sejm poprawki zaproponowanej 

przez Senat? 
Dziękuję. 
Kto jest przeciw? 
Dziękuję. 
Kto się wstrzymał? 
Dziękuję. 
Proszę o wyniki.

Sekretarz Komisji Daria Grochowska:
Za – 7, przeciw – 15, wstrzymało się 0.

Przewodnicząca poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Dziękuję. 
Stwierdzam, że Komisja odrzuciła powyższy wniosek.
Powtórzę wobec tego, zgodnie z propozycją pani przewodniczącej, że Komisja nega-

tywnie zaopiniowała wniosek. 
Dziękuję.
Wybór posła sprawozdawcy. Przypomnę, że posłem sprawozdawcą była pani poseł 

Joanna Borowiak i wyraża zgodę, żeby nadal tym posłem być. 
Rozumiem, że nie ma uwag? 
Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany. 
Zamykam posiedzenie.
Informuję, że protokół posiedzenia z załączony pełnym zapisem jego przebiegu będzie 

do wglądu w Sekretariacie Komisji w Kancelarii Sejmu.


